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Avslag på søknad om skadefellingstillatelse for gaupe i Lyngen  

 

Fylkesmannen i Troms viser til søknad om skadefellingstillatelse datert 11.1.2017, vår ref. 

2016/7714-6.  Vi viser videre til varsel om avslag datert 12.1.2017, vår ref. 2016/7714-8. 

Klage på avslag er mottatt hos Fylkesmannen 13.1.2017 og har vår ref. 2016/7714-10.  

Fylkesmannen har dokumentasjon på at det er en familiegruppe av gaupe på Lyngenhalvøya. 

Vi har ikke dokumentasjon på at det er enkeltdyr av gaupe på Lyngenhalvøya per dato.  

 

Fylkesmannens vurdering av søknaden om skadefellingstillatelse 

Fylkesmannen avslår søknaden med slikt  

 

Vedtaket kan påklages til Miljødirektoratet innen 3 uker, jf. forvaltningsloven §§ 28 og 29 

samt rovviltforskriften § 18 tredje ledd. En eventuell klage skal fremsettes for Fylkesmannen i 

Troms jf. forvaltningsloven § 32. 

 

Klage på avslag ble mottatt hos Fylkesmannen 13.1.2017 og har vår ref. 2016/7714-10. 

 

Søknad om skadefellingstillatelse 

Kjosen-Fastdalen sankelag søkte om skadefellingstillatelse på gaupe i Lyngen den 11.1.2017, 

etter at det var dokumentert gaupefamilie i området. Sankelaget skrev i søknaden at de har 

hatt ganske mye tap i sommer. Det ble i oktober dokumentert både rein og sau tatt av gaupe. 

Sankelaget ser skadepotensialet som veldig stort dersom gaupene får fortsette å gå i området, 

da det er et betydelig antall sau på beite i deres beiteområde og i resten av Lyngen, og at det 

beiter rein i Lyngen. Det var dokumentert tap til gaupe i oktober, og det var mye tap i resten 

av beitesesongen. I sankelaget var det et tap på 8,2 prosent av lammene. I sankelagets 

beiteområde er det seks dyreeiere som i beitesesongen 2016 slapp 3 299 småfe på 

 

 

– Vedtak – 

Med hjemmel i lov av 19. juni 2009 nr. 100 om forvaltning av naturens mangfold § 18 og 77 

jf. forskrift 18. mars 2005 nr. 242 om forvaltning av rovvilt (rovviltforskriften) § 9 og § 13 

avslår Fylkesmannen Kjosen-Fastdalen sankelag sin søknad om skadefellingstillatelse på 

gaupe. Skadefelling vil i dette tilfellet ikke være innenfor rammen gitt i vedtaksbrevet fra 

Miljødirektoratet, om kvote for betinget skadefelling.  
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utmarksbeite. I tillegg er det et par besetninger som ikke er med sankelaget som slipper dyr i 

området, og det er mye dyr i andre beiteområder i Lyngen.  

 

Sankelaget skriver at det er mye tilsyn av dyr på beite, at det er kjørt et prosjekt på tap av ørn, 

og at det i høst var sanket tidligere enn normalt. Sankelaget ser alvorlig på at det er observert 

familiegruppe av gaupe på Lyngenhalvøya, som er sagt at ønskes rovviltfri på grunn av stor 

beitenæring. Forrige vinter var det observert flere gaupespor enn det som ble tatt ut på 

skadefelling, og det er observert gaupe i sommer. Beitelaget ønsker at gaupa blir tatt ut på 

skadefelling for å hindre store tap kommende beitesesong. I Beitesesongen er det vanskelig å 

drive jakt på gaupe. Gaupa ønskes tatt ut fordi det ikke skal være fast bestand av gaupe på 

Lyngenhalvøya.  

 

Begrunnelse for avslag på søknad 

Begrunnelsen er sendt søker i e-post med varsel om avslag datert 12.1.2017 og har vår ref. 

2016/7714-8. Begrunnelsen er slik: 

 

«Fylkesmannen har vurdert søknaden fra Kjosen-Fastdalen sankelag, datert 11.1.2017, 

vår ref. 2016/7714, opp mot vilkår 1 på side 9 i brevet fra Miljødirektoratet om kvote for 

skadefelling: 

  

«Familiegrupper av gaupe som opptrer sammen er unntatt fra tillatelsen.» 

  

Fylkesmannen har dokumentasjon på at det er en familiegruppe av gaupe på Lyngenhalvøya. 

Vi har ikke dokumentasjon på at det er enkeltdyr av gaupe på Lyngenhalvøya per dato.  

 

Med denne bakgrunn varsler Fylkesmannen at vi vil avslå søknaden. Vi har ikke vurdert 

andre forhold. Fullstendig vedtak kommer senere.» 

 

Med hilsen 

 

Evy Jørgensen 

miljøverndirektør 

 

 Heidi-Marie Gabler 

fagansvarlig 
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